

Position paper on the subject of the application of the Dodd-Frank Act related to the trade of minerals originating from the Democratic Republic of the Congo (DRC).

By: Colonel Christian Bahati, Responsible for natural resources, 10th military region

(Bukavu, South Kivu, DRC).

Me BUNDIBULYA, Director of the Africa Center for Strategic Studies in Bukavu (South Kivu, DRC).

To: Securities and Exchange Commission

Our country, the DRC, is threatened by an embargo on its minerals under recent US legislation, namely the Dodd-Frank Act.

The DRC is a post-conflict country in which the institutions that emerged from the 2006 elections are gradually stabilizing the country's macroeconomic framework and are consolidating peace and security. They pursue the democratization of the country through considerable efforts to strengthen the mining sector, the main resource in its economy.

However despite these efforts, regarding the presence of FARDC military personnel in mining areas, one observes a certain resistance on the part of the military vis-à-vis the decisions and measures taken by the authorities, which they are, moreover, supposed to observe scrupulously.

Furthermore, bearing in mind the level of commitment undertaken by the authorities, these measures should be pursued, as nobody is above the law.

As a result of all the accusations made against the FARDC military personnel in all the forums on this issue of minerals in the DRC, the Commander of the 10th military region (Province of South Kivu), applying the terms of circulars nos. MDNAC /CAB/2980/2010 of December 27th 2010 and no. 02 /00848 /EMG /EM Adm/Dept Adm /11, in collaboration with two (2) civil society organizations of Bukavu (OGP and CRESA) and the involvement of Military Justice, has started a project of AWARENESS CREATION AMONG THE MILITARY PERSONNEL OF HIS REGION WITH A VIEW TO WITHDRAWING FROM MINING ACTIVITIES.

Bearing in mind the new consequences that the application of the Dodd-Frank Act could have on a population already decimated by several sad events, our position is that the US Government could provide technical and material support to the Government of the DRC to re-establish and strengthen its authority throughout its territory.

Within the framework of this project, we plan to organise a training course in Bukavu in the near future with all senior military officers to inform them about the penal provisions of the Mining Code and the Military Penal Code, and also about other regional and international instruments with a view to removing the pretext of ignorance among their staff.

Following this training course, the officers should be in a position to pass on the knowledge they have acquired to the personnel under them, in order to materialize the measures taken by the authorities of the country. This experience could then be extended to other affected provinces.

In summary, an ongoing evaluation of the situation on the ground will showcase the impact of the project that we are requesting you to support.

Prise de position au sujet de l'application de la loi Dood Frank et le commerce des minerais en provenance de la RD Congo.

Par : Colonel Christian Bahati, Chargé des ressources naturelles au sein de la 10^{ème} région militaire

(Bukavu, Sud-Kivu, RD Congo).

Me BUNDIBULYA, Directeur du Centre de Recherches et d'Etudes Stratégiques en Afrique

Centrale (Bukavu, Sud-Kivu, RD Congo).

A la SEC

Notre pays la RD Congo est menacé d'un embargo sur ses minerais par la récente législation américaine dite loi Dood Frank.

La RD Congo, pays post conflit dont les institutions issues des élections de 2006 stabilisent progressivement le cadre macro économique et consolident la paix et la sécurité et poursuivent la démocratisation du pays fournie des efforts considérables pour assainir le secteur minier principale ressource de son économie.

Cependant, en ce qui concerne la question de la présence les militaires des FARDC dans les carrés miniers, malgré ces efforts, on observe une certaine résistance des militaires vis-à-vis des décisions et mesures de la hiérarchie qu'ils sont pourtant censés observer scrupuleusement.

Néanmoins, compte tenu du degré d'engagement des autorités, les actions doivent se poursuivre car dit-on, nul n'est au dessus de la loi.

C'est ainsi qu'au regard de toutes les accusations portées contre les militaires des FARDC dans tous les forums sur cette question des minerais de la RD Congo, le Commandant de la 10^{ème} région militaire (Province du Sud-Kivu), en application de la lettre n° MDNAC /CAB/2980/2010 du 27 décembre 2010 et celle n° 02 /00848 /EMG /EM Adm/Dept Adm /11, en Collaboration avec deux (2) Organisations de la Société Civile de Bukavu (OGP et CRESA) avec l'implication de la Justice Militaire, a initié un projet de SENSIBILISATIONS DES MILITAIRES DE SA REGION A SE DESENGAGER DES ACTIVITES MINIERES.

Compte tenu des nouvelles conséquences que l'application de la loi Dood Frank pourrait avoir sur une population déjà meurtrie par plusieurs événements de triste mémoire, notre position est que le Gouvernement américain puisse apporter au Gouvernement de la RD Congo son soutien tant matériel que technique pour rétablir et renforcer son autorité sur toute l'étendue de son territoire.

Dans le cadre de ce projet, nous comptons réunir très prochainement à Bukavu tous les officiers supérieurs militaires pour une formation sur les dispositions pénales du Code Minier et le Code pénal Militaires ainsi que les autres instruments régionaux et internationaux en vue de supprimer le prétexte de l'ignorance dans leur chef.

A la suite de cette formation, ces officiers devront être en mesure de retransmettre les connaissances acquises aux militaires sous leurs ordres afin de matérialiser les mesures prises par les autorités du pays. Cette expérience pourra s'étendre aux autres provinces concernées.

Ainsi, une évaluation permanente de la situation sur terrain permettra d'apprécier l'impact de ce projet que nous vous demandons de bien vouloir soutenir.